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Vragen en antwoorden

Er is een toekomstscenario voor de jeugdbeschermingsketen dat de VNG en de ministeries van 

J&V en VWS hebben opgesteld.

De ministeries van Justitie en Veiligheid (J&V) en Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS) en de 

Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) zien structurele problemen in de huidige 

jeugdbeschermingsketen. Als de ontwikkeling of veiligheid van een kind in het gedrang komt, krijgt 

het gezin te maken met het wijkteam, Veilig Thuis, de Raad voor de Kinderbescherming, de 

kinderrechter en de gecertificeerde instelling. Daardoor moeten kinderen en gezinnen steeds 

opnieuw hun verhaal vertellen.

Ook moeten ze vaak lang wachten op hulp, waardoor problemen groter worden. Verder kijkt de 

jeugdbeschermingsketen te vaak alleen naar het kind en te weinig naar het geheel van problemen 

in een gezin, zoals psychiatrische problemen of schulden.

Vraag 1 

Op welke manier is geborgd dat gekeken gaat worden naar het kind en naar het gezin? 

Antwoord 1

Vraag 2



Op welke manier is geborgd dat het gezin en de individuele gezinsleden geholpen worden op de 

verschillende levensgebieden zoals voldoende inkomen, passende huisvesting, onderwijs, welzijn 

en gezondheid? Wordt er bijvoorbeeld een familiegroepsplan gemaakt?

Stress vanwege financiële problemen bijvoorbeeld ontneemt lijders dd energie om hun kind beter 

bij te staan. Mobility Mentoring heeft een handzaam overzicht dat zij de brug naar duurzame 

zelfredzaamheid noemen.

Antwoord 2

Vraag 3 

In het Sociaal Domein is veel personeelsverloop. Relaties zijn belangrijk in de hulpverlening. 

Hoe wordt geborgd dat kinderen en gezinnen een vast aanspreekpunt in Ridderkerk hebben?

Antwoord 3

Vraag 4

Het aanmelden op de site is omslachtig en ingewikkeld voor iemand met stress of een minder 

taalvaardige inwoner. 

Ook wordt er geen melding gemaakt van mogelijke  ondersteuning door MEE. Het lijkt erop dat de 

aanmelding niet vanuit klant perspectief is vormgegeven.

Bent u bereid om met het MBR te onderzoeken hoe de toegang vergemakkelijkt kan worden?

Antwoord 4

Vraag 5 

Er zijn wachtlijsten bij het wijkteam, en bij de afdelingen en bij de instellingen. De stapeling van 

wachttijden kan wel een jaar tot twee jaar duren. Er wordt doorverwezen door de gemeente en 

door de huisarts. Bij de behandeling van het Integraal Beleid Sociaal Domein gaf de wethouder 

aan dat de gemeente verantwoordelijk is voor de hulp aan de inwoner.

Wie is verantwoordelijk voor het kind op de wachtlijst, hoe krijgt dat vorm en hoe wordt contact 

onderhouden? Graag uitgebreid beantwoorden.



Er is een wachttijd tot een eerste gesprek, een wachttijd tot een tweede gesprek, een wachttijd tot 

een gesprek bij de gecertificeerde instelling, eventueel weer na afwijzing etc 

Antwoord 5

Vraag 6 

In februari werden op de afdelingen de aanmeldingen uit november opgepakt. 

Na het indienen van een hulp aanvraag gaan wettelijke termijnen gelden. Binnen hoeveel weken 

na het invullen van het formulier op de site wordt een een eerste gesprek ingepland? 

Kunt u de termijnen aangeven zoals die in Ridderkerk gehanteerd worden?

Antwoord 6 

Vraag 7 

We streven altijd naar passende hulp: gewoon is goed genoeg.

Hoe wordt gemeten of er voldoende hulp wordt gegeven? Wordt er wetenschappelijk onderzoek 

gedaan naar de effectiviteit van de hulpverlening?

 Goedkoop in de Jeugdhulpverlening is immers duurkoop voor de samenleving. 

Antwoord 7

Vraag 8 

Hoeveel geld gaat er vanuit de gemeentekas naar welke jeugdzorgaanbieders, en wat krijgt de 

gemeente daarvoor terug?'

Antwoord 8

Vraag 9 

De zorg is aantrekkelijk gebleken voor ‘zorgcowboys’. Organisaties met een goed verhaal die veel 

verdienden maar weinig leverden. Ook kwamen er kleinere innovatievere organisaties op. Op 

welke wijze wordt de kwaliteit van de zorgverleners gemeten? Hoe is de balans vormgegeven 

tussen weten zorgcowboys en toelaten innovatieve effectieve hulporganisaties? 



Antwoord 9

Vraag 10

De positie van inwoners in het hulpverleningstraject is niet sterk. Vroegtijdige cliënt ondersteuning, 

tussentijdse begeleiding en  goede mogelijkheden om klachten in te dienen zijn belangrijk.een 

ouder spreekt soms met 10 hulpverleners incl wijkteam over de zorg voor het kind.  bij een minder 

goed verlopend zorg traject wordt  de jongere of ouder van het kastje naar de muur gestuurd.. De 

zorgvrager is al moe en belast.

Wat gaat de gemeente daadwerkelijk doen om de positie van inwoners te versterken zodat zij 

meer gehoord worden tegenwicht kunnen geven? 

Antwoord 10

Vraag 11

Het welbevinden van de jeugd in Ridderkerk staat onder druk.

Organisaties vragen extra aandacht voor de jeugd tussen12-20 jaar. Er is een toename van 

zelfmoordpogingen, criminaliteit en eetstoornissen  

Welke acties onderneemt Ridderkerk op de korte termijn om met deze groep in contact te komen 

en hulp te bieden?

Antwoord 11
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